



# Eskebjerg-Enghave Vandværk

**Referat fra Bestyrelsesmøde torsdag den 12. juni 2025 kl. 18.30 – 21.30.**

**Deltagere:** Ruth Lundgaard (RL), Lars Winkler (LW), Mette Hunsdahl (MH), Pia Stranges (PS), , Michael Thorbye (MT), Erik Buller Larsen (EBL)

**Afbud:** Ulrik Lundgaard (UL) Bjarne Pedersen (BP)

Velkommen til Lars. Vi fortæller kort om bestyrelsesarbejdet, og der er plads til spørgsmål og svar.

1. Godkendelse af referat og dagsorden (5 min)	Ansvarlig: MH
Godkendt	

2. Godkendelse af bestyrelsens forretningsorden (10 min)	Ansvarlig: MH
<ul style="list-style-type: none"><li>• Vi har aftalt, at vi vil drøfte og godkende bestyrelsens forretningsorden ved starten af hver bestyrelsesperiode.</li><li>• Bilag: Hidtidig forretningsorden senest godkendt juni 2022.</li></ul> <p>Referat: Forretningsorden godkendt med en enkelt rettelse.</p>	

3. Korte meddelelser fra formanden og andre (15 min)	Ansvarlig: MH/alle
<ul style="list-style-type: none"><li>• Status på BNBO</li><li>• Status vedr. henvendelse om CO2-lagring/undersøgelse</li><li>• Andet</li></ul> <p>Referat:</p> <p>BNBO : På informationsmøde fremgik det, at Kalundborg kommune har valgt at lade processen vedr. BNBO foregå inden for de næste 3 år. (det burde jf regeringen havde været gjort inden marts i år) Hans Fink vil varetage/hjælpe med processen inden for vores område. Vi afventer hans udspil.</p> <p>CO2-lagring: minus nyt. Svært at få en dialog med de ansvarlige i forhold til oplysning om kørsel, der kunne have indvirkning på vandværkets vandledningsnet.</p> <p>Andet: første prøveboringsstår sættes op omkring Særslev. Det vil ikke påvirke vores vandværksområde.</p>	

4. Status på drift og igangværende arbejder på vandværket (15 min)	Ansvarlig: Buller
<ul style="list-style-type: none"><li>• Hændelser i driften siden sidste møde<ul style="list-style-type: none"><li>○ Buller giver overblik over hændelser i driften</li></ul></li><li>• Nyt ift. igangværende/afsluttede arbejder</li></ul>	

<ul style="list-style-type: none"> <li>○ Status på opsætning af generator</li> <li>○ Andet</li> </ul>
<p>Referat:</p> <p>Hændelser i driften: Stille. Der er kommet ny halvårs driftsopgørelse, der har vist, at der ikke er forsvundet vand. 3 flowmålere passer inden for 1 ½ % (hvilket er godt) Ny kontrol foretages indenfor de næste 3 mdr.</p> <p>Generator: Generator er indkøbt og ankommet. Skal sættes på tung betonklods og placeres 10 m. fra hus. Forsikring kræver fiksering og fastgørelse af generatoren. EBL og BP går videre med projektet.</p> <p>Andet: Ved EBL's ferie går alarm stadig til EBL og BP.</p>

5. Nyt fra Vandrådet og arbejdsgruppe (10 min)	Ansvarlig: BP/PS
<ul style="list-style-type: none"> <li>● Bjarne orienterer om arbejdet og sager i Kalundborg Vandråd – herunder repræsentantskabsmødet og kommende arrangementer</li> </ul>	
Referat: Minus nyt	

6. Status på økonomi (10 min)	Ansvarlig: RL/MH
Status på økonomi, betalinger, restancer, takster, henvendelser mv.	
<p>Referat:</p> <p>Mangler at få en brandhane lukket. Få restancer - er sendt ud. Takster skal godkendes for næste år. - budget er godkendt. På det kommende bestyrelsesmøde skal vi kigge nærmere på processen for takstgodkendelser og om budget kan synliggøres bedre end nu.</p>	

7. Beslutning om at indgå i Vandsamarbejde omkring sløjfning af brønde og borer (10 min)	Ansvarlig: PS
<ul style="list-style-type: none"> <li>● Tilbage melding fra stiftende generalforsamling afholdt den 10/6.</li> </ul>	
<p>Referat:</p> <p>Bestyrelsen af vores vandværk beslutter i dag at vi tilslutter os Vandsamarbejde omkring sløjfning af borer og brønde.</p> <p>Der er nu holdt stiftende generalforsamling og nedsættelse af en bestyrelse, så arbejdet vedr. sløjfning af ubenyttede brønde og borer kan opstarte.</p> <p>Oplægget fra foreningen er, at alle små vandværker i Kalundborg Kommune betaler 10 øre pr. udskrevet m3 vand, og Kalundborg Forsyning betaler 10 øre pr. oppumpet m3 vand. Denne indtægt skal bruges til sløjfningen af de prioriterede ubenyttede brønde/borer. For at arbejdet kan komme i gang allerede i år, er der forslag om at betale et acontobeløb, som modregnes ved næste afregning.</p>	

8. Fortsat drøftelse af udskiftning af målere (20min)	Ansvarlig: EBL/BP
<p>Bjarne og Buller har nu set på forskellige målere. Vi får en status på arbejdet.</p> <p>Fastlæggelse af hvilke parametre nye målere skal leve op til.</p>	

Inden beslutning skal der opstilles et endeligt budget, der rummer alle forbundne udgifter.
Referat: Der arbejdes videre med tilbud fra forskellige leverandører. Bestyrelsen drøftede desuden en app til brugerne.

9. Beslutning vedr. det videre arbejde med forsikringer (20 min)	Ansvarlig: MH /PS
<ul style="list-style-type: none"> <li>● Pia og Mette har været på webinar vedr. forsikringer på vandværket. Vi giver et kort overblik over nuværende forsikringsniveau med basisforsikringer, og ønsker at bestyrelsen drøfter tillægsforsikringer.</li> <li>● Vi anbefaler at der derudover tegnes bestyrelsesansvarsforsikring – årlig præmie fra 1169kr</li> <li>● Vi ønsker at drøfte behovet for at tegne ulykkesforsikring til bestyrelsen, kriminalitetsdækning og cyberforsikring.</li> <li>● Bilag: Præsentation fra webinar</li> </ul>	
Referat: De forskellige ekstra tillæg drøftes - MH vil undersøge vilkårene nærmere med henblik på yderligere drøftelse ved næste bestyrelsesmøde.	

10. Evaluering af generalforsamling 2025 (5 min)	Ansvarlig: MH
<ul style="list-style-type: none"> <li>● Kort opfølgning på afvikling, input, fremmøde mv.</li> </ul>	
Referat: Godt møde med fint fremmøde i forsamlingshuset. Dejligt at så mange deltog og stillede konstruktive spørgsmål til formandens beretning og økonomifremlæggelsen. Næste år bliver generalforsamlingen holdt på Myrehøj - (således skifter vi fra år til år)	

11. Evt. (10 min)	Ansvarlig: Alle
<ul style="list-style-type: none"> <li>● Næste møder: <ul style="list-style-type: none"> <li>● Bestyrelsesmøde tirsdag den 2/9 kl. 19 på vandværket</li> <li>● Temamøde onsdag den 22/10 kl. 18.30 på vandværket</li> <li>● Bestyrelsesmøde torsdag den 27/11 kl. 19 på vandværket</li> </ul> </li> <li>● Andet</li> </ul>	
Referat:	

\_\_\_\_\_  
Mette Hunsdahl, formand

\_\_\_\_\_  
Lars Winkler, bestyrelsesmedlem

\_\_\_\_\_  
Ruth Lundgård, kasserer

\_\_\_\_\_  
Bjarne Pedersen, bestyrelsesmedlem

---

Pia Stranges, næstformand

---

Ulrik Lundgård, bestyrelsessuppleant

---

Michael Thorbye, bestyrelsessuppleant

---

Dato